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MUISTIO 
Karvianjoki –ryhmä 
8. kokous 
 
Aika: Keskiviikko 01.04 kello 10.10-14.00 
Paikka: Porin kaupungin valtuustosali, Hallituskatu 12 28100 Pori 
 
 
 
1. Avaus  
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen. Jäsen/osallistujaluettelo päivitettiin muistion liitteeksi.  
 
 
2. Edellisen kokouksen muistio 
 
7. kokouksen muistio hyväksyttiin. 
 
 
3. Karvianjoen vesistö Porin kaupungin näkökulmasta 
 
Porin kaupungin ympäristösuunnittelija Seppo Salonen esitteli Porin kaupungin ympäristöviraston uuden organisaation ja 
"hajamietteitä Karvianjoen vesistöalueesta Porin kaupungin näkövinkkelistä". Esityksessä käsiteltiin muun muassa tilan-
netta Noormarkun kunnan liittyessä Porin kaupunkiin vuoden 2010 alusta. Esitys on muistion liitteenä.   
 
Regina Wittsberg muistutti Ahlaisten alueen vesistöjen kehittämistarpeista ja Porin kaupungin asianosaisuudesta. 
 
Hanna-Leena Pohjosen kysymykseen Poikeljärven seutuunkin vaikuttavasta suunnitellusta Fingrid-voimalinjasta Seppo 
Salonen vastasi Porin kaupungin hallituksen ottaneen kielteisen kannan esitettyyn linjaukseen. 
 
 
4. Karvianjoen kalataloudellisten kunnostusten toteuttaminen 
 
Varsinais-Suomen TE-keskus/kalatalouspalveluiden kalastusbiologi Leena Rannikko esitteli TE-keskuksen tavoitteita ja 
toimenpiteitä yleisesti ja Karvianjoen vesistöalueella erityisesti näkökulmana kestävä kalatalous ja kalataloudelliset kun-
nostukset. Esitys on muistion liitteenä.   
 
Jorma Pohjavirran tiedusteluun purotaimenen merkityksestä Leena Rannikko ja Kari Ranta-aho muistuttivat purotaime-
nen olevan arvokas muun muassa virkistyskalastuksen kannalta. 
 
Terttu Saukko tiedusteli, miksi Eteläjoen kalataloudellinen kunnostussuunnittelu on pitkittynyt vuosia. Kari Ranta-aho 
selvitti asiantuntijoita olevan alalla vähän ja suunnittelun viivästyneen konsultin töiden ruuhkautumisen vuoksi. 
 
Mika Marttunen tiedusteli, miten vedenlaatu vaikuttaa kalatalouteen. Leena Rannikko arvioi, että vesistön yläosissa 
turvetuotanto vaikuttaa veden laatuun ja esimerkiksi kalojen lisääntymiseen, alaosissa ongelmia todennäköisesti ei ole. 
Kari Ranta-aho muistutti, että Karvianjoen kunnostusohjelmassa tarkastellaan vesistöasioita kokonaisvaltaisesti, myös 
kuormitusta. Teemu Tuovinen arvioi, että latvavedet ovat vain happamuuspiikkien osalta kalataloudellisesti kriittisiä ja  
muuten veden laatu latvavesissä on varsin hyvä virtausten ja lähteisyyden ansiosta. 
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Seppo Salonen tiedusteli, miten kalastusalueet osallistuvat kalatalouskunnostuksiin? Leena Rannikko selvitti, että esi-
merkiksi Karvianjoen kalastusalue on kalaistutuksissa aktiivinen, mutta ongelmana on istukkaiden huono saatavuus. 
Muualla ongelmana on itse toimijoiden puute.  Kari Ranta-aho kertoi, että valtio istuttaa alueelle vuosittain lohta. 
 
 
5. Karvianjoen tulevaisuustarkastelut – hankkeen tilanne 
 
Suomen ympäristökeskuksen johtava asiantuntija Mika Marttunen esitteli hankkeen tilanteen. Esitys on muistion liittee-
nä.  
 
Sovittiin, että hankkeesta valmistellaan kompakti esitys joka lähetetään ryhmälle sähköpostitse kommentoitavaksi 
31.05.2009 mennessä. 
 
 
6. Satakunnan pintavesien toimenpideohjelma Karvianjoen alueella 
 
Lounais-Suomen ympäristökeskuksen suunnittelija Sanna Kipinä-Salokannel esitteli vesienhoidon suunnittelua yleisesti 
sekä Satakunnan pintavesien toimenpideohjelman luonnoksen Karvianjoen alueella. Esitys on muistion liitteenä.   
 
Kari Ranta-aho totesi, että suunnittelu asettaa paljon tavoitteita ja useita aikarajoja ja edellyttää konkreettisia toimia.  
 
Terttu Saukko arvioi, että maaseudulla asuminen tulee lisääntymään. 
 
Teemu Tuovisen tiedusteluun happamien sulfaattimaiden esiintymisestä alueella Sanna Kipinä-Salokannel selvitti että 
niitä ei alueella todennäköisesti esiinny, ja että vesistön hyvän ekologisen tilan saavuttamisen suurin rajoitus on veden 
laatu. 
 
 
7. Vesistöalueen kehittämisohjelma 
 
Elina Joensuu esitteli vesistöalueen kehittämisohjelman hankealoitteiden 07.10.2008 päivitetyn tilanteen. Todettiin, että 
ohjelma päivitetään 01.04.2009 tilanteeseen seuraavasti: 
 
Uudet hankkeet 

• Turvetuotannon jälkikäyttö, aloitevaiheessa 
• ”Honkajoen siivous”, aloitevaiheessa 
• Vihteljärvi, aloitevaiheessa 

 
Poistettavat hankkeet 

• INTEG, hylätty 
 
Päivitykset 

• Paikkatieto informaation ja vuorovaikutuksen välineenä, käynnistynyt 
• Karvianjoen kunnostusohjelma 2007-2015, koordinaatiohanke, käynnistymässä 
• Ihminen, majava ja saukko, suunnitteluvaiheessa (alaryhmä perustettu) 
• Merikarvianjoki, suunnitteluvaiheessa (alaryhmä perustettu) 
• Siikaisjärvi, suunnnitteluvaiheessa  (alaryhmä perustettu) 
• Eteläjoki (Ahlaistenjoki), suunnitteluvaiheessa (alaryhmä perustettu) 
• Leväsjoen Alinenjärvi, hakemusvaiheessa (alaryhmä perustettu). 

 
Kehittämisohjelman hankealoitteet löytyvät Internetistä www.ymparisto.fi/satavesi > Ohjelman toiminta > Vesistöalue-
toiminta 2007-2013 > Karvianjoki > Karvianjoen vesistöalueen kehittämisohjelma. 
 
 
 
 
 
 

http://www.ymparisto.fi/satavesi
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8. Tiedoksisaattoasiat 
 
Elina Joensuu esitteli tämänhetkisen hanketilanteen Karvianjoen kunnostusohjelmassa 2007-2015:  

 
  1. Karvianjoen kunnostusohjelman EAKR-käynnistyshanke 2006-2007 

• 150 000 €, toteutettu 
  2. Vuorovaikutuksen kehittäminen Karvianjoen kunnostuksessa –EAKR -hanke 2006-2007 

• 70 000 €, toteutettu 
  3.  Karvianjoen vesistömallin kehittäminen 2008- 

• eri rahoituslähteistä, käynnissä 
  4. Karvianjoen vesistön säännöstelyn MMM-kehittämishanke 2008-2010 

• ministeriön budjettivaroista, käynnissä 
  5. Karvianjoen kunnostusohjelman MAKE-koordinaatiohanke 2008-2010 

• 141 000 €, käynnistymässä 
  6. ForestFlood LIFE+ -hanke 2009-2012 

• Noin 1 000 000 €, hylätty 
  7. Karvianjoen tulevaisuustarkastelut –EAKR-hanke 2008-2011 

• 195 000 €, käynnissä 
  8. Paikkatieto informaation ja vuorovaikutuksen välineenä Itämereen laskevien jokivesistöjen alueella –EAKR-  
    teemahanke 2009-2010 

• 100 000 €, käynnistymässä 
  9. Kunnostusojitusten vesiensuojelu TehoVESU –luonnonhoitohanke 2008-2010 

• Noin 80 000 €, suunnittelussa 
 10. Pienvedet LUMENE ja V-S TE-keskus -hankkeet 2008 

• Noin 50 000 €, toteutettu 
11. RESTORE (Rehabilitation Strategies and Technologies to Reach Good Chemical and Ecological Status) EU 7.         
      puiteohjelma –hanke  

• 9 800 000 €, hylätty 
12. INTEG Vesiensuojelua maaseudun kaavoitukseen – integroitua suunnittelua mallinnuksen ja paikkatiedon sovelluk     
      sella maaseutupolitiikan yhteistyöryhmä –hanke  

• 346 476 €, hylätty 
13. Alinenjärvi, Siikainen 

• 50 000 €, hakemusvaiheessa 
14. Ahlainen, Pori 

• suunnitteluvaiheessa 
15. Merikarvianjoki, Merikarvia 

• suunnitteluvaiheessa 
16. "Majava management", koko vesistöalue 

• suunnitteluvaiheessa 
17. Siikaisjärvi, Siikainen 

• suunnitteluvaiheessa. 
 
Paavo Riskun tiedusteluun Karvianjoen säännöstelyn kehittämishankkeen tilanteesta Elina Joensuu selvitti hankkeen 
olevan käynnissä. 
 
Tietoa Selkämeren teemavuodesta löytyy www.rauma.fi/selkamerivuosi.  
 
Satakunnan rahoitusohjelmien 2007-2013 ajankohtaiseen tilanteeseen kannattaa perehtyä internet-sivuilla: 
 
MAKE ja Leader  
www.maaseutu.fi  
www.aktiivinen.fi > Aktiivinen Pohjois-Satakunta ry/Pohjois-Satakunnan Leader 
www.karhuseutu.fi  
 
EAKR  Interreg IVA 
www.satakunta.fi > Satakuntaliitto > Rahoitus 
 

http://www.rauma.fi/selkamerivuosi
http://www.maaseutu.fi/
http://www.aktiivinen.fi/
http://www.karhuseutu.fi/
http://www.satakunta.fi/
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EAKR ja LIFE+ 
www.ymparisto.fi > Alueelliset ympäristökeskukset > Lounais-Suomen ympäristökeskus > Rahoitus ja avustukset > EU-
rahoitus 
www.ymparisto.fi > Kansainväliset asiat > Europan unioni > Life+ -rahoitus. 
 
 
9. Mahdolliset muut asiat 
 
Ei ollut. 
 
  
10. Seuraavat kokoukset 
 
SATAVESI-kesäekskursio on elokuussa 2009 Karhoismajan vesireittien seuduilla Kankaanpäässä. 
Karvianjoki-ryhmän seuraava kokous on torstaina 08.10.2009 mahdollisesti Honkajoella.  
 
 
11. Päätös 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen. 
 
 
 
 
 
 
Muistion laati 
 
Elina Joensuu 
Koordinaattori 

http://www.ymparisto.fi/
http://www.ymparisto.fi/

